
 
 

Αθήνα, 1η  Οκτωβρίου 2021 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 
 

Θέμα: «Οι πρόσφατες εκλογές της Ένωσης Νοσηλευτών Ελλάδος 
επιβεβαιώνουν για άλλη μια φορά την αντιδημοκρατική λειτουργία του 

θεσμικού οργάνου των νοσηλευτών» 
 
Η Ένωση Νοσηλευτών Ελλάδος είναι Νομικό Πρόσωπο Δημοσίου Δικαίου και 

αποτελεί το «επιμελητήριο» του νοσηλευτικού επαγγέλματος. Από την αρχή της 

λειτουργίας του το 2004 η Ένωση αντιμετώπισε μεγάλα θεσμικά προβλήματα και 

οργανώθηκε με αντιδημοκρατικό τρόπο και χωρίς έλεγχο με αποτέλεσμα μια ισχυρή 

μειοψηφία, όλως τυχαίως η ίδια που διορίστηκε ως προσωρινή διοικούσα επιτροπή, 

να επανεκλέγεται συνεχώς. Προσπάθειες που έγιναν επί Υπουργίας της κας 

Ξενογιαννακοπούλου να αλλάξει το εκλογικό σύστημα στην κατεύθυνση της απλής 

αναλογικής ώστε να υπάρχει πραγματική εκπροσώπηση των νοσηλευτών και 

νοσηλευτριών της χώρας και να αποδυναμωθούν οι μηχανισμοί στο χώρο της ΕΝΕ 

ανατράπηκαν στη συνέχεια με την επαναφορά στο πρότερο αντιδημοκρατικό και 

αδιαφανές καθεστώς του ν. 3252/04. Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ξεκίνησε μια διαδικασία 

διαλόγου για την αναμόρφωση του θεσμικού πλαισίου της ΕΝΕ, όμως η προσπάθεια 

δεν ολοκληρώθηκε και εξαιτίας των αντιδράσεων του ΔΣ της ΕΝΕ. 

Το ΔΣ της ΕΝΕ είχε προκηρύξει εκλογές στα τέλη Ιουνίου του 2021 (εξ αναβολής των 

εκλογών που είχαν προγραμματιστεί για το Νοέμβριο του 2020 και αναβλήθηκαν λόγω 

της έξαρσης της πανδημίας), οι οποίες ακυρώθηκαν χωρίς καμιά προηγούμενη 

εξήγηση, χωρίς να προηγηθεί καμιά ανακοίνωση από τον κατά τα άλλα τακτικά 

ενημερωμένο ιστότοπο της ΕΝΕ. Επειδή υπήρχε θέμα νομιμοποίησης του ΔΣ της 

ΕΝΕ, η θητεία του οποίου είχε εντωμεταξύ λήξει, το Υπουργείο Υγείας έφερε διάταξη 

(άρθρ. 26 ν. 4816/2021) στη βουλή με την οποία παρέτεινε τη θητεία του ΔΣ έως τις 

30 Σεπτεμβρίου 2021.  

Στη συνέχεια το ΔΣ της ΕΝΕ προκήρυξε εκ νέου εκλογές για τις 17.9.2021. Δεδομένης 

όμως της έξαρσης του πανδημικού κύματος αλλά και της απουσίας ανακοινωμένων 

υγειονομικών πρωτοκόλλων από του ΔΣ της ΕΝΕ που έχει την ευθύνη για τη 

διεξαγωγή των εκλογών, η Ενιαία Νοσηλευτική Αναγέννηση (ΕΝΑ), παράταξη που 

συμμετείχε και στις δυο τελευταίες αναβληθείσες εκλογικές διαδικασίες, ζήτησε με 

επιστολή της τόσο προς το ΔΣ της ΕΝΕ όσο και προς το Υπουργείο σας την αναβολή 

των εκλογών. Επειδή δεν έλαβε καμία απάντηση από το Υπουργείο Υγείας και την 

αρμόδια Διεύθυνση Νοσηλευτικής, η παράταξη αποφάσισε να απέχει από τις εκλογές 
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για να μην νομιμοποιήσει μια διαδικασία που ούτε την στοιχειώδη ασφάλεια των 

συμμετεχόντων δεν μπορούσε να εγγυηθεί. Αποχή πρότεινε επίσης στα μέλη της η 

Πανελλήνια Συνδικαλιστική Ομοσπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού, καταγγέλλοντας 

ότι δεν υπάρχουν συνθήκες ισότιμης συμμετοχής. 

Παρά όλες αυτές τις παρατυπίες, οι εκλογές της ΕΝΕ προχώρησαν όπως είχαν 
προγραμματιστεί, χωρίς όμως να δημοσιοποιηθούν οι υποψηφιότητες, ούτε οι 
εφορευτικές επιτροπές, ούτε φυσικά τα υγειονομικά πρωτόκολλα για εκλογικά τμήματα 
500 ψηφοφόρων. Οι παρατυπίες όμως δεν σταμάτησαν εκεί. Όπως καταγγέλλει η 
παράταξη «Αγωνιστική Συσπείρωση Νοσηλευτών», η οποία πρόσκειται στο ΚΚΕ, στις 
εκλογές σημειώθηκαν, μεταξύ άλλων: 

 Ανύπαρκτα πρακτικά για το άνοιγμα 2 καλπών 
 Καμία αίτηση για επίδειξη αστυνομικής ταυτότητας ή ταυτότητας της ΕΝΕ, 
 Ασφράγιστοι φάκελοι μπερδεμένοι με σφραγισμένους 
 Καμία υπογραφή από τον ψηφοφόρο για επιβεβαίωση της συμμετοχής του 
 Σε πολλά τμήματα οι εφορευτικές κατέγραφαν και αριθμούσαν τους πρώτους 

ψηφοφόρους έπειτα άφηναν κενές σελίδες και συνέχιζαν στις επόμενες την 
απλή καταγραφή των στοιχείων των υπόλοιπων ψηφοφόρων χωρίς πια να 
υπάρχει αρίθμηση. 

 Οι εφορευτικές επιτροπές δεν σφράγιζαν τις ενστάσεις που έγιναν, 
απέρριψαν το αίτημα παρουσίας των αντιπροσώπων κατά την καταμέτρηση, 

 Ακόμα και σήμερα ΚΑΜΙΑ ΕΦΟΡΕΥΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ δεν ανακοίνωσε τους 
συνολικούς ψηφίσαντες και τα αποτελέσματα παρά μόνο μία λίστα με το 
ποιοι εκλέγονται (ω του θαύματος! Εξολοκλήρου σχεδόν οι υποψήφιοι της 
Διοίκησης). 

 Η Κεντρική Εφορευτική Επιτροπή απάντησε τα εξής αμίμητα μετά από πίεση 
στις ενστάσεις: “Ουδείς δύναται να αξιώσει τη διενέργεια ελέγχου στο βιβλίο 
μεσούσης της εκλογικής διαδικασίας (!). Δεν υπάρχουν ειδικοί κανόνες για 
την τήρηση του συγκεκριμένου βιβλίου (!!). Δεν προβλέπεται ρητώς η 
υπογραφή από μέρους των ψηφισάντων, ούτε η αρίθμηση” (!!!)» 
 

Ακολούθως, η επικύρωση των αποτελεσμάτων των εκλογών της 17ης Σεπτέμβρη, 

όπως έχει δημοσιοποιηθεί στην ιστοσελίδα της ΕΝΕ, σε αντίθεση με την 

αντίστοιχη  των αποτελεσμάτων του 2017, που βρίσκεται ακόμα αναρτημένη στην 

ιστοσελίδα, δεν περιλαμβάνει τα πρακτικά των κεντρικών εφορευτικών επιτροπών των 

περιφερειακών τμημάτων 

Επειδή η ΕΝΕ είναι ΝΠΔΔ που εποπτεύεται από το Υπουργείο Υγείας 

Επειδή με μια τέτοια εκλογική διαδικασία τα όργανα της ΕΝΕ στερούνται 

οποιασδήποτε δημοκρατικής νομιμοποίησης 

Επειδή τέτοιες εκλογικές ατασθαλίες δεν συμβαίνουν ούτε σε ολιγομελή σωματεία, 

πόσο μάλλον σε ΝΠΔΔ που εκπροσωπούν ολόκληρο το νοσηλευτικό επάγγελμα 

Επειδή το ισχύον θεσμικό πλαίσιο της ΕΝΕ είναι αντιδημοκρατικό και παρωχημένο  

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός : 



1. Η ΕΝΕ σήμερα ανταποκρίνεται στο σκοπό ίδρυσης και λειτουργίας της 

ως ρυθμιστικό σώμα ΟΛΩΝ των νοσηλευτών, κι αν όχι τι προτίθεται να 

κάνει για αυτό; 

2. Ως εποπτεύων υπουργείο γνώριζε όλες τις διαδικασίες που 

ακολουθήθηκαν; 

3. Είχε επίσημες καταγγελίες από το συνδυασμό της Ενιαίας Νοσηλευτικής 

Αναγέννησης για όσα περιγράφονται και τι έκανε σχετικά με αυτές; 

4. Παρέλαβε τα πρακτικά των εφορευτικών επικυρωμένα; 

5. Ποια υγειονομικά πρωτόκολλα ακολουθήθηκαν; 

6. Η εκλογική διαδικασία όπως περιγράφεται θεωρείται από το υπουργείο 

έγκυρη; 

7. Τι θα απαντήσει για όλα όσα συμβαίνουν και καταγγέλλονται αρμοδίως 

στους 45.000 νοσηλευτές που θα έπρεπε να τους αφορά το ΝΠΔΔ αλλά 

λόγω της δράσης της διοίκησης του εδώ και 15 χρόνια του έχουν γυρίσει 

τη πλάτη; 

8. Η ΕΝΕ χρειάζεται μια ριζική θεσμική ανασυγκρότηση κι εκδημοκρατισμό. 

Χρειάζεται ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ – ΠΛΟΥΡΑΛΙΣΜΟ – ΔΙΑΦΑΝΕΙΑ και 

ΛΟΓΟΔΟΣΙΑ. Πως δεσμεύεται ο κος Υπουργός να προχωρήσει σε αυτή τη 

κατεύθυνση; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 
 

Ξανθός Ανδρέας 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βαρεμένος Γιώργος 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θοδωρής 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Ζεϊμπέκ Χουσεϊν 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Θραψανιώτης Μανόλης 

Καφαντάρη Χαρά 

Λάππας Σπυρίδων 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης 

Μάρκου Κώστας 



Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Μουζάλας Γιάννης 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μπάρκας Κώστας 

Μωραΐτης Θάνος 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

Πέρκα Θεοπίστη 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σκούφα Μπέττυ 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νίκος 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτου Δημήτρης 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γιώργος 




